

#### Ekialdeko Barrutia Distrito Este

Harrobieta 17| Tel. 010 - 943481356 | ekialdekobarrutia@donostia.eus | www.donostia.eus 20017 Donostia / San Sebastián

#### **EKIALDEKO BARRUTIA**

## **DISTRITO ESTE**

#### **UDAL BATZARRA**

## JUNTA MUNICIPAL

#### **24. AKTA**

ACTA Nº 24

Batzar mota: Ohikoa Sesión: Ordinaria

**Eguna:** 2024-06-19 **Día:** 19/06/2024

**Ordua:** 18:30 **Hora:** 18:30

**Tokia**:Ekialdeko Barrutiko Egoitza
Harrobieta, 17 (Altza) **Lugar**: Sede del Distrito Este
Harrobieta, 17 (Altza)

#### Batzordeburua:

Martin Ibabe Eceiza (EAJ-PNV), Zinegotzi-buruaren ordez, ez dagoelako.

# Preside:

Martin Ibabe Eceiza (EAJ-PNV) en Sustitución del Concejal Presidente por hallarse en situación de ausencia.

#### Etorritakoak

#### Udal ordezkaritza:

#### Odai ordezkaritza:

- Mikel Osinalde Melchor (EH BILDU)
- Arantza González García (ELKARREKIN taldea)
- Maria Jesús Idoeta Madariaga (EAJ-PNV)

Juan Marrero Vizcaíno (PSE-EE)

- Albino Machado Pires (PP)
- Zigor Etxeburua Urbizu (EH BILDU)

# Elkarteen ordezkaritza:

- Izko Lekuona Sagarzazu (Bizarrain Euskara Elkartea)
- · Miguel Ángel Díez Bustos (Sporting de Herrera)
- Mari Mar Martínez Corrugeira (Elkartasuna)
- Enrique Sánchez Blázquez (Altzathletic)
- Maria Mercedes Fernández Boga (Plazandreok)
- José Ángel Apaolaza Udaquiola (Herripe)
- Harritokieta Larrañaga Alzaga (IZBE)

#### Asistentes:

#### Representación municipal:

- Mikel Osinalde Melchor (EH BILDU)
- Arantza González García (ELKARREKIN taldea)
- Maria Jesús Idoeta Madariaga (EAJ-PNV)
- Juan Marrero Vizcaíno (PSE-EE)
- Albino Machado Pires (PP)
- Zigor Etxeburua Urbizu (EH BILDU)

# Representación asociativa:

- Izko Lekuona Sagarzazu (Bizarrain Euskara Elkartea)
- Miguel Ángel Díez Bustos (Sporting de Herrera)
- Mari Mar Martínez Corrugeira (Elkartasuna)
- Enrique Sánchez Blázquez (Altzathletic)
- Maria Mercedes Fernández Boga (Plazandreok)
- José Ángel Apaolaza Udaquiola (Herripe)
- Harritokieta Larrañaga Alzaga (IZBE)

# Bertaratu ez direnak:

Manex Ralla Arregi (Altzania)

# Ausentes:

Manex Ralla Arregi (Altzania)

- Carlos García Hernández (PSE-EE)
- · Diego Morán Ortiz (Buenavista)
- Garbiñe Alkiza López de Samaniego (EH BILDU)
- Eugenio Rojo Pol (Oleta)

Idazkaria: Amaia Cenigaonaindia Barragán, Ekialdeko Barrutiko unitateko arduraduna, idazkariak eskuordetuta.

Batzarra hasitakotzat jo eta gero, Barrutiaren Zinegotzi-Buruak gai zerrenda hau lantzeari ekin dio:

#### 1.- Aurreko bilkurako akta onartzea

Batzordeburuak bilera hasi eta adierazi du 2024/05/08ko ezohiko bilkuraren akta bozkatu behar dela.

Akta aho batez onartu da.

# 2.-Berdintasun-lantaldeak landu beharreko proiektuen aurrekontu aldaketaren akordio proposamena eztabaidatzea.

2024ko aurrekontuetako berdintasun-proiektuetan onartutako zenbatekoa ez dator bat gastatutakoarekin, desoreka batengatik. Beraz, ordainketa egin ahal izateko, kopuru horiek bat etorri behar dute. Desoreka hori doitzeko, aurreko urtean erabili ez zuten diru-kopurua erabiltzea ere eskatu dute (akordio proposamenean adierazten den bezala). Hortaz, aho batez hartutako akordioak hurrengoak dira:

**LEHENDABIZIKOA.-** Ekialdeko Barrutiko 2024ko aurrekontua aldatzea, Berdintasun Lantaldean gauzatu beharreko proiektuei buruzkoa, horien balio ekonomikoa errealitatera egokitu dadin.

**BIGARRENA.-** Ekialdeko Barrutiko 2023ko aurrekontutik geratu den 10.979,84 euroko soberakina, berdintasunaren arloan aurrekontuan sartutako proiektu guztiak ezin izan direlako gauzatu, Ekialdeko Barrutiko 2024ko aurrekontua zuzentzeagatik gauzatuko ez diren berdintasun-proiektuak ordaintzeko erabiltzea.

2024ko aurrekontuaren aldaketaren eta soberakinaren aplikazioaren ondorioz, onartu beharreko aurrekontua honako hau da:

Emakume migratuen parte-hartzea 12.000€ Fomento de la participación de las mujeres 12.000€ sustatzea migradas Erantzun komunitarioa indarkeria 26.166,25€ Respuesta comunitaria ante la violencia 26.166,25€ matxistaren aurrean machista 22.000€ Seguimiento de la escuela de Jabekuntza eskolaren jarraipena 22.000€ empoderamiento Espazio publikoan berdintasuna 2.000€ sustatzea Promover la igualdad en el espacio público 2.000€ Sistematizazioa 3.500€ Sistematización 3.500€ 20.700 € 20.700 € Komunikazioa Comunicación

- Carlos García Hernández (PSE-EE)
- Diego Morán Ortiz (Buenavista)
- Garbiñe Alkiza López de Samaniego (EH BILDU)
- Eugenio Rojo Pol (Oleta)

**Secretaria:** Amaia Cenigaonaindia Barragán, Responsable de la Unidad del Distrito Este por delegación del Secretario.

Declarada abierta la sesión por la presidencia, el Sr. Concejal-Presidente procede a desarrollar el siguiente Orden del Día:

# 1.- Aprobación del acta de la sesión anterior

El Sr. Presidente abre la sesión manifestando que se procede a la votación del acta de la sesión extraordinaria del 08/05/2024.

El acta ha sido aprobada por unanimidad.

# 2.- Aprobación de la propuesta de acuerdo de modificación presupuestaria de los proyectos a elaborar por el Grupo de Trabajo de Igualdad.

La cantidad aprobada en los proyectos de igualdad de los presupuestos de 2024 no se corresponde con lo gastado por un desajuste. Por lo tanto, para poder realizar el pago, estas cantidades deben coincidir. También piden que para ajustar este desajuste se utilice la cantidad de dinero que no utilizaron el año anterior (tal y como se indica en la propuesta de acuerdo). Por tanto, los acuerdos adoptados por unanimidad han son los siguientes.

**PRIMERO-.** Que se modifique el presupuesto del 2024 del Distrito Este relativo a los proyectos que deben ser ejecutados en el Grupo de Trabajo de Igualdad a fin de que el valor económico de los mismos se ajuste a la realidad.

**SEGUNDO.-** Que el excedente de 10.979,84€ que ha quedado del presupuesto 2023 del Distrito Este por no haberse podido ejecutar todos los proyectos presupuestados en materia de igualdad, se utilice para sufragar los proyectos de igualdad que no se van a poder llevar a cabo por la corrección del presupuesto del Distrito Este del año 2024 del Distrito Este.

soberakinaren La modificación del presupuesto del 2024 y la aplicación del contua honako excedente da lugar a que el presupuesto a aprobar sea el siguiente:

**HIRUGARRENA.-** Aurrekontuaren aldaketa Donostiako Udaleko Berdintasun Atalari jakinaraztea.

Adierazitakoa sesioen egunerokoan azaldu da.

Jarraian, Zinegotzi-burordeak hartu du hitza, gai-zerrendako honako puntu hau jorratzeko:

#### 3.- Lan-taldeetan egindako lanaren deskargua.

Maria Jesús Idoetak (Partaidetza eta Komunikazioa Lan taldeko erreferenteak) hartu du hitza Partaidetza eta Komunikazioa Lan taldeko deskargua egiteko. Legegintzaldi honetan lau aldiz bildu direla adierazi du. Lantaldearen ustetan funtsezkoa da halakorik egotea. Horregatik, lantaldearen iraupena legegintzaldi osokoa izatea erabaki da. Lantalde honen helburu nagusia Ekialdeko Barrutia eta haren lana ezagutzera ematea da. Xede hori lortzeko hainbat ideia aztertu dira: aldizkaria argitaratzea, kanpainak egitea (informasioa markesinetan edo autobusetan)...

Gainera, bilera baten esan zen badagoela dokumentu bat Ekialdeko Barrutiko partaidetza ereduaren inguruan, berriz aztertu beharko litzatekeela uste da. Bertan jasotakoa Udal departamentuei helarazi zaie.

Bilera horretan, halaber, Ekialdeko Barrutiarekiko komunikazio-fluxuak eta funtzionamendua azaldu ziren. Gainera, zenbait neurri hartu direla ezarri zen: Ekialdeko Barrutiarekin lotutako herritarren postontziaren eskaerak Batzordeari jakinaraziko zaizkiola, Hiri Mantentze eta Zerbitzuetako zuzendaria hiru hilean behin joango da Batzarrera Ekialdeko Barrutiarekin lotutako proiektuen berri ematera, eta gainerako zuzendaritzetako zuzendariak ere agertuko dira beren sailetan egiten ari diren proiektuei buruzko informazioa partekatzeko.

Legegintzaldi honetan, Ekialdeko Barrutiko komunikazioa PSE-EEko prentsa kabinetearekin koordinatuko da. Bertatik adierazi da Ekialdeko Barrutiko lana ez dela ondo islatzen eta bidezkoa dela Ekialdeko Barrutian gauzatzen diren proiektuei buruzko informazioa hedatzea.

Aldizkariari dagokionez, lizitatu behar dela esan da, zerbitzu errepikakorra baita, eta lizitazioak bere denbora eskatuko duela.

Azaldu da baita sare sozialik ez izatea gabezia dela, aldizkariak ez duela egunetik egunera gertatzen dena informatzen eta hurrengo bileran komunikazioaren gaia lantzen hasiko dela, PSE-EEko prentsa arduradunaren parte-hartzearekin.

Era berean eragileen eta auzotarren parte-hartzea sustatu beharko litzatekeela ere komentatu da. Haiekin bilera irekieak egitea proposatu da, auzotarrek eta eragileek euren intereseko gai zehatzak tratatzeko. Bilera horien helburua eragileak eta auzotarrak inplikatzea izan behar du. Bilera horien beste helburua Ekialdeko Barrutiaren egitura eta funtzionamendua ezagutzera ematea izan behar du, ez Udalari kontuak eskatzea.

Arantza Gonzálezek esan du Ekialdeko Barrutia ezagutzera ematea beharrekoa dela. Uste du komunikazio aldetik egin daitekeen guztia xede hori lortzeko ongi etorria dela. Aldizkaria argitaratzea egokia delakoan dago.

**TERCERO.**-Trasladar la modificación del presupuesto a la Sección de Igualdad del Ayuntamiento de San Sebastián.

Lo expuesto queda reflejado en el diario de sesiones.

Acto seguido toma la palabra el Concejal- vicepresidente con el fin de abordar el siguiente punto del orden del día:

# 3.- Descargo del trabajo resalizado por los Grupos de Trabajo.

Toma la palabra Maria Jesús Idoeta (referente del Grupo de Trabajo Participación y Comunicación) para realizar el descargo del Grupo de Trabajo Participación y Comunicación. Afirma que se han reunido cuatro veces en esta legislatura. El Grupo de Trabajo considera fundamental su existencia. Por ello, se ha decidido que la duración del Grupo de trabajo sea de toda la legislatura. El objetivo principal de este grupo de trabajo es dar a conocer el Distrito Este y su trabajo. Para conseguir este objetivo se han estudiado diferentes ideas: publicar la revista, realizar campañas (información en marquesinas o autobuses)...

Además, en una reunión se dijo que ya existe un documento sobre el modelo de participación en el Distrito Este, se considera que debería ser reconsiderado. Lo recogido en el mismo ha sido trasladado a los departamentos municipales.

En esa reunión también se explicaron cuales eran los flujos de comunicación con el Distrito Este y su funcionamiento. Además, se establecieron que se han adoptado una serie de medidas: que las peticiones del buzón de la ciudadanía relacionadas con el Distrito Este se comunicarán a la Junta, que el Director de Mantenimiento y Servicios Urbanos acudirá trimestralmente a la Asamblea para informar de los proyectos relaconados con el Distrito Este y que los Directores del resto de direcciones también comparecerán para compartir información sobre los proyectos que se están llevando a cabo en sus departamentos.

En esta legislatura, la comunicación en el Distrito Este se coordinará con el gabinete de prensa de comunicación del PSE-EE. Desde el mismo se señala que el trabajo en el Distrito Este no se refleja bien y que es de justicia difundir información sobre los proyectos que les lleva a cabo en el Distrito Este.

En cuanto a la revista, se dice que hay que licitar, ya que es un servicio recurrente, y que la licitación exigirá su tiempo.

Se explica también que la falta de redes sociales es una carencia, que la revista no informa lo que pasa cada día y que el tema de la comunicación se empezará a trabajar en la próxima reunión, con la participación del responsable de prensa del PSE-EE.

Asimismo, se señala que se debería fomentar la participación de los agentes sociales y vecinos. Se propone mantener reuniones abiertas con ellos para tratar temas concretos de su interés por parte de vecinos y agentes. El objetivo de estas reuniones debe ser implicar a agentes y vecinos. El otro objetivo de estas reuniones debe ser dar a conocer la estructura y funcionamiento del Distrito Este y no pedir cuentas al Ayuntamiento.

Arantza González indica que es necesario dar a conocer el Distrito Este. Considera que todo lo que se pueda hacer desde el punto de vista comunicativo es bienvenido a este fin. Se considera oportuno publicar la revista.

Ondoren, Mertxe Fernándezek, Berdintasun Lantaldeko erreferenteak, hartu du hitza Berdintasun Lantaldearen deskargua egiteko. Azaldu du urtarriletik gaur arte hiru bilera egin direla.

Lehenengo bileran aurtengo seihileko plana azaldu zen. Jabetzaren eskolari dagokionez, aurreikusitako jarduerak bete dira. Bolatokietako emakumeen, milizianoen eta indarkeria matxistari aurre egin dioten emakumeen atril berriak inauguratu ziren martxoaren 8ko kanpainaren esparruan Euskal Giroa Elkartearen laguntzarekin. Gainera, bost prestakuntza jarduera egin dituzte (hiru Altzan eta bi Intxaurrondon): iturgintza tailerra, komunikazio ikastaroa, batukada feminista ikastaroa eta bi liburu aurkezpen. Indarkeria Matxistaren aurkako protokoloa egiten hasi dira. Emakume migratuei zuzendutako proiektua ere jarri da abian, lau jarduera egin dira. Horrez gain, komunikazio arloan udaleko berdintasun ataleko sare sozialak eta berdintasun lantaldeko sare sozialak erabili dira.

José Angel Apaolazari (Butx) eman zaio hitza. Azaldu duenez, hiru bilera egin dira Hirigintza, Obra eta proiektuak, Etxebizitza, gune publikoak, bide publikoak, ingurumena, parkeak eta lorategiak eta mugikortasun lan taldean.

A continuación toma la palabra Mertxe Fernández, referente del Grupo de Trabajo de Igualdad, para realizar el descargo del Grupo de Trabajo de Igualdad. Explica que desde enero hasta hoy en día se han hecho tres reuniones.

En la primera reunión se expuso el plan semestral de este año. En cuanto a la escuela de la propiedad, se han cumplido las actividades previstas. En el marco de la campaña del 8 de marzo se inauguraron nuevos atriles de mujeres de boleras, milicianos y mujeres que han combatido la violencia machista. Con la colaboración de Euskal Giroa Elkartea. Además, han realizado cinco actividades formativas (tres en Altza y dos en Intxaurrondo): taller de fontanería, curso de comunicación, curso de batucada feminista y dos presentaciones de libros. Se ha iniciado la elaboración del protocolo contra la violencia machista. También se ha puesto en marcha un proyecto dirigido a mujeres migradas en el que se han realizado cuatro actividades. Además, en el área de comunicación se han utilizado las redes sociales de la sección de igualdad del ayuntamiento y las redes sociales del grupo de trabajo de igualdad.

Se cede la palabra a José Angel Apaolaza (Butx). Ha explicado que se han celebrado tres reuniones en el grupo de trabajo de Urbanismo, Obras y Proyectos, Vivienda, Espacios Públicos, Vías Públicas, Medio Ambiente, Parques y Jardines y Movilidad.

Lehenengo bileran (otsailaren 19an) lantaldea osatu zen eta helburuak zehaztu ziren. Aurretik egiteke zeuden proiektuak berrikustea ere erabaki zen. Hurrengo bileran (maiatzaren 7an) proiektuen egoera berrikusi zen. Herrera eta Altza pasealekuko trafikoa arintzeko proiektuari eta bide-segurtasunari buruzko azterlanari dagokienez, mugikortasun-teknikariarekin hurrengo bilera bat egitea erabaki zen.

Txaparreneko pasealekua berritzeko eta lurra pintatzeko proiektuari dagokionez, dagokion zuzendaritzak aztertu beharko du proiektua.

Altzako birgaitze-proiektua aztertzeko bilera bat antolatzeko geratu dira Donostiako Sustapeneko teknikariarekin.

Larratxoko parkearen estalkia amaituta dago eta haur-parkea berritzen ari dira.

Ezkiaren Lorategiaren proiektua ez dago argi departamentuak bere gain hartu duen ala ez.

Parkeen kasuan: Sorlekuko parkearen proiektua onartzear dago; Bidebietako parkea esleitzear dago, eta Larratxoko skate-parkea oraindik ez dago argi Donostia Kirola den proiektuaren titularra den ala ez; titularra bada bere egoeraz galdetu behar zaio.

Herrerako tren geltokiko horma-irudiaren zirriborroa partekatu dela gaineratu du, eta Casareseko Kultur Etxeko Susana Busterorekin harremanetan jarri dela.

Bilera bat egin da Renfe, Butx, Susana eta pintura-enpresarekin, proiektua uztailean hasteko. Juan Mari Irigoienen muralaren proiektuaz ere hitz egin da, uztailean hasiko baitira gauzatzen.

Marrutxipiko lotuneari buruzko informazioa eskatu zen eta ez da erantzunik jaso.

Merkaer futbol zelaiaren egoeraz berri eman da, bertan behera geratu da proiektua, eta Herrerako futbol zelaiaren berritzen prozesurako ikerlana egingo dela (100.000€) azaldu da.

Bidebietako hainbat gai planteatu ziren.

Bilera bat egin zen Herrerako eta Altzako pasealekuetako trafikoa lasaitzeko eta bide segurtasuna hobetzeko. Mugikortasun teknikariak ez zen agertu ezin zuelako, eta bilera teknikaririk gabe egin zen. Mugikortasun-teknikariarekin beste bilera bat egitea adostu zen, gai hori tratatzeko.

Izko Lekuonari eman zaio hitza, Gizarte Gaien, Kulturaren, Hezkuntzaren, Ingurumenaren eta Euskararen lantaldeko erreferente gisa. Bileretan, funtsean, bi gai landu direla esan du.

Batetik, Kulturarekin lotutako gaiaren gainean informazioa bildu dela esan du, batez ere, Kultur etxeen funtzionamenduari dagokiona. Hori azaltzera Donostia Kulturako teknikaria joan zen. Gainera, Bidebietako Kulturetxea beharrezkoa dela aipatu zen.

En la primera reunión (19 de febrero) se constituyó el grupo de trabajo y se definieron sus objetivos. También se decidió revisar los proyectos pendientes anteriormente. En la siguiente reunión (7 de mayo) se revisó el estado de los proyectos. En cuanto al proyecto para calmar el tráfico en el paseo de Herrera y Altza y el estudio de seguridad vial, se acordó celebrar una próxima reunión con el técnico de movilidad.

En cuanto al proyecto de renovación del paseo de Txaparrene y el pintado del terreno, el departamento correspondiente deberá estudiar el proyecto.

Han quedado para organizar una reunión con el técnico de Fomento de San Sebastián para tratar el proyecto de rehabilitación de Altza.

La cubierta del parque de Larratxo ya está terminada y se está renovando el parque infantil.

El proyecto del Jardín del Tilo no está claro si el departamento lo ha asumido o no.

En cuanto a los parques: está a punto de aprobarse el proyecto del parque de Sorleku; está a punto de adjudicarse el parque de Bidebieta, y el parque de skate de Larratxo aún no está claro si Donostia Kirola es el titular del proyecto o no; si es el titular hay que preguntarle por su situación.

Ha añadido que se ha compartido el boceto del mural de la estación de tren de Herrera y que se ha puesto en contacto con Susana Bustero, de la Casa de Cultura de Casares.

Se ha llevado a cabo una reunión con la empresa de pintura, Renfe, Butx y Susana para iniciar el proyecto en julio. También se ha hablado del proyecto del mural de Juan Mari Irigoien, que se va a comenzar a ejecutar a lo largo del mes de julio.

Se solicitó información sobre el enlace de Marrutxipi y no se ha recibido respuesta.

Se informa sobre la situación del campo de fútbol de Merkaer, se ha suspendido el proyecto y se explica que se va a realizar un estudio (100.000 €) para el proceso de renovación del campo de fútbol de Herrera.

Se han planteado varios asuntos relativos a Bidebieta.

Se celebró una reunión para calmar el tráfico de los paseos de Herrera y Altza y mejorar la seguridad vial en los paseos de Herrera y Altza. El técnico de movilidad no pudo comparecer y la reunión se desarrolló sin el técnico. Se acordó mantener una nueva reunión con el técnico de movilidad para tratar este asunto.

Se cede la palabra a Izko Lekuona como referente del Gurpo de trabajo de Asuntos Sociales, Cultura, Educación, Medioambiente y Euskara. Dice que en las reuniones se han tratado básicamente dos temas:

Por un lado, se ha recabado información sobre el tema relacionado con la cultura, especialmente sobre el funcionamiento de los Centros Cultura. Para explicarlo acudió el técnico de Donostia Kultura. Además, se comentó que la Casa de Cultura de Bidebieta es necesaria.

Bestetik, Herrerako segurtasun ezaren gaia jorratu zen. Uztailean bilera bat egingo da monografiko eran.

Maria Jesús Idoetak azaldu du Udalean hasi direla gai honen inguruan lanean. Gizagune Fundazioarekin lankidetzan hasi direla, auzokideekin bizikidetza bideratzeko, auzokideen artean liskarrik egon ez dadin.

Azkenik, Amaia Cenigaonaindiak hartu du hitza Egituraketa lantaldearen deskargua egiteko, Garbiñe Alkiza ezin izan baita bilerara joan.

Bi bilera egin dira. Lehenengoan 2024ko aurrekontuak landu ziren. Martxoaren 14an onartu ziren eta betetzen ari dira (euskara proiektuak, berdintasun proiektuak, Bidebieta haur parkea berritzea...). Aurrekontuan sartutako proiektu batzuk erori egin dira (adibidez, Zu-lotik proiektua). Beraz, diru kopuru hori nola erabili adostu behar da. Beste proiektu bat 3 auzoetako gazteen sormena sustatzeko proiektua da, eta lantaldean gehiago definitu beharko da. Era berean, 2025eko aurrekontuak egiten dabiltza.

Honez gain, adierazi da Kepa Kopa Ekialdeko Barrutiko Batzarraren aurrean agertu dela Plan Estrategikoa aurkezteko; Kortak esan zuen hurrengo Diagnostiko lantaldean bigarren fasea azalduko duela. Asmoa da, bigarren fasea azaldu ondoren, prozedura zarratzen joatea, plana martxan jarri eta egituraketa lantaldetik jarraipena egin. Diagnostiko Lantaldearen hurrengo bilera hurrengo astelehenean, ekainak 24, izango da.

Era berean, Merkataritza Plana datorren asteazkenean, ekainaren 26an, aurkeztuko da Ekonomia eta Garapen, Merkataritza eta Turismoko lantaldean.

Azkenik, Zinegotzi-Buruordeak jakinarazi du gai-zerrendako azken puntua ireki dela, **galdera eta eskaerak**, eta Miguel Ángel Diezi eman dio hitza.

Miguel Angel Diezek esan du duela bi urtetik 30.000 euroko partida dagoela txakur-parke bat egiteko, eta, gainera, proiektua egin zela. Hala ere, kopuru txiki bat falta zen egikaritu ahal izateko. Proiektua zein egoeratan dagoen jakiteko eskatu du. Proiektu horri buruz galdetuko dela erabaki da. Era berean, adierazi du berdintasun-lantaldean megafonia-ekipo bat erosteaz hitz egin zela, erabil zedin. 335 euroko gastua izango litzateke, eta deskontuarekin 325 eurotan geratuko litzateke.

Zigor Etxeburuak esan du maiz eskatzen dela Udaleko teknikariak lantaldeetara agertzea, eta denbora asko behar izaten dela bertaratzeko (hilabeteak). Hortaz, eraginkortasuna galtzen da. Horregatik, horrelakorik ez gertatzeko neurriak hartzeko eskatu du (adibidez: bertaratu ezin diren teknikariek ordezko bat bidaltzea).

Altzako jaietan Sokadantza ospatzen dela gogoratu du Izko Lekuonak eta Batzordeko kideak Sokadantzan parte hartzera gonbidatzen ditu. Era berean, norbaitek dantzatzen ez badaki, datorren astean dantzan irakatsi ahal zaiela adierazi du. Gainera esan du, festetako antolatzaileek indarkeria matxistaren aurkako neurriak hartu dituztela.

Por otro lado, se trató el tema de la inseguridad de Herrera. En julio se celebrará una reunión monográfica.

María Jesús Idoeta explica en el Ayuntamiento han empezado a trabajar sobre este tema. Se ha iniciado una colaboración con la Fundación Gizagune para facilitar la convivencia con los vecinos y vecinas para que no haya enfrentamientos entre la vecindad..

Finalmente, toma la palabra Amaia Cenigaonaindia para hacer el descargo del grupo de trabajo Estructuración, ya que Garbiñe Alkiza no ha podido asistir a la reunión.

Se han realizado dos reuniones. En la primera se trabajaron los presupuestos de 2024. Se aprobaron el 14 de marzo y se están cumpliendo (proyectos de igualdad, peoyectos de euskera, renovación del parque infantil Bidebieta...). Algunos de los proyectos presupuestados se han caído (por ejemplo, el proyecto Zu-lotik). Por lo tanto, hay que acordar cómo hacer uso de esa cantidad de dinero. Otro proyecto es el de fomentar la creatividad de los jóvenes de los 3 barrios y habrá que definirlo más en los grupos de trabajo. También se están elaborando los presupuestos de 2025.

Además, se indica que Kepa Korta compareció ante la Junta del Distrito Este para presentar el Plan Estratégico del Distrito Este; Korta manifestó que en el próximo Grupo de Trabajo de Diagnóstico expondrá la segunda fase. Se pretende, una vez explicado el mismo, se vaya cerrando el procedimiento, se ponga en marcha el Plan y se haga el seguimiento desde el grupo de trabajo de Estructuración. La próxima reunión del Grupo de Trabajo de Diagnóstico es el próximo lunes 24 de junio.

Asimismo se presentará el Plan de Comercio el miércoles que viene, 26 de junio, en el grupo de trabajo de Economia y Desarrollo, Comercio y Turismo.

Por último, el Concejal-Vicepresidente informa que abre el último punto del orden del día, **ruegos y preguntas**, y cede la palabra a Miguel Ángel Díez.

Miguel Angel Diez ha dicho que desde hace dos años existe una partida de 30.000€ para hacer un parque de perros, además ya se elaboró el proyecto. No obstante, faltaba una pequeña cantidad para poderlo ejecutar. Lo que solicita es saber en qué situación se encuentra el proyecto. Se ha decidido que se va a preguntar sobre este proyecto. Asimismo, ha manifestado que en el grupo de trabajo de igualdad se habló de poder adquirir un equipo de megafonía para que se puediera utilizar. Se trataría de un gasto de 335 euros que con el descuento quedaría en 325 euros.

Zigor Etxeburua dice que frecuentemente se solicita la presencia de los técnicos del Ayuntamiento en los grupos de trabajo y tardan mucho tiempo en comparecer (meses). Por tanto, se piede eficacia. Por ello, pide que se adopten medidas para que esto no ocurra (por ejemplo: que los técnicos que no puedan acudir envien a un sustituto).

Izko Lekuona ha recordado que en las fiestas de Altza se celebra la Sokadantza e invita a los integrantes de la Junta para que participen en la Sokadantza. Asimismo, ha manifestado que si alguien no sabe bailar, la semana que viene se les puede enseñar a bailar. Ha indicado también que desde la organización de fiestas han tomado medidas contra la violencia machista.

Eta beste aztergairik ez denez, batzordeburuak, goiburuan adierazitako eguneko zortziak hogei gutxiagotan bilkura amaitu dela adierazi du; eta NIK IDAZKARI GISA, horrek guztiaren FEDE EMATEN DUT.

Y, no habiendo más asuntos que tratar, el presidente declara terminada la sesión a las siete horas y cuarenta minutos de la fecha expresada en el encabezamiento; de todo lo cual, YO, la SECRETARIA, DOY FE.

**BATZORDEBURUAK O.E./** 

V° B° DEL PRESIDENTE

**Martin Ibabe Eceiza**